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Odbojka{i bez polufinala
Novi Pazar - Novog Pazara nisu uspeli da se plasira-

ju u polufinale Kupa Srbije, iako su u revan{u ~etvrtfi-
nala savladali ekipu Radni~kog iz Kragujevca sa 3:2 u
setovima (25:21, 25:20, 22:25, 19:25, 15:11). Radni~ki

je prvi duel u Kragujevcu re{io u svoju korist sa 3:1, pa
se zbog boljeg set-koli~nika na{ao medju ~etiri najbol-
ja tima u takmi~enju. 

S. D. 

Izabran graditelj staze od Pazari{ta do Gradine

Posao dobila novopazarska „Pren~a“ 
Novi Pazar - Na tenderu gradske uprave

za ure|enje staze od Pazari{ta do utvr|e-
nja Gradina, u~estvovale su dve firme
„Mirado“ iz @eleznika i „Pren~a“ iz Novog
Pazara. Iz gradskog bud`eta za te poslove
planirano je 12,4 miliona dinara. Izabra-
no je preduze}e „Pren~a“ koje je dostavi-
lo ponudu da uredi pe{a~ku stazu za 11,4
miliona dinara, bez poreza na dodatu
vrednost.

Izvo|a~ radova treba da da uradi stazu
dugu 950 i {iroku 1,6 metara, koja po~inje
od motela „Ras“ na Pazari{tu, ali i da se iz-
gradi alternativna staza duga 350 metara.
Projektom je predvi|ena izgradnja pet
odmarali{ta i dva platoa. Iako je ovaj loka-
litet turisti~ka atrakcija dosta dugo je bio
prepu{ten uru{avanju i uni{tavanju. Ne-
retko na tom mestu su me{tani napasali
svoju stoku. Srednjovekovni grad Ras
udaljen je od Novog Pazara 11 kilometa-
ra. Pretpostavlja se da je osnovan u vreme
vladavine Jovana II Komnena, u 12. veku.
U tom kompleksu su tri arheolo{ka loka-
liteta: utvr|enje na brdu Gradina. S. N.

Strana III
Gradina dobila graditelja staze
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U sredu gra|ani Prijepolja
{etali protiv nasilja 
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Novi Pazar - Potvr|ivanjem manda-
ta ve}nicima tri liste, konstituisan je
novi saziv Bo{nja~kog nacionalnog ve-
}a (BNV). Esad D`ud`o, ve}nik sa liste
„Samoopredeljenje - dr Sulejman
Ugljanin“, novi je predsednik BNV.
Tako je odlu~ila novoformirana ve}i-
na, koju ~ini 14 ve}nika liste „Samoo-
predeljenje“ i osam sa liste „Vakat je -
prof. dr Sait Ka~apor“. D`ud`o je di-
plomirani sociolog iz Tutina i u minu-
lom mandatu bio je potpredsednik
Bo{nja~kog nacionalnog saveta zadu-
`en za obrazovanje. Bio je predsednik
BNV u tehni~kom mandatu od 2010.-
2014. godine, kada su Bo{njaci imali
dva nacionalna saveta, jedno koje dr-
`ava nije priznavala i jedno kojem je
dat tehni~ki mandata.

O izboru novog predsednika BNV,
13 ve}nika liste „Matice bo{nja~ke - aka-
demik Muamer Zukorli}, muftija“, nisu
hteli da se izjasne. Njihov nosilac liste
Zukorli} je ukazivao na propuste u orga-
nizovanju i vo|enju sednice. U sali nije

bilo govornice, pa su ve}nici sa ove liste
morali da govore sa svojih mesta, a pro-
blem je bio i Poslovnik o radu BNV. Ve-
}e je konstituisano po privremenom, a
prva sednica je trebalo da radi po starom
Poslovniku. Ve}nici Matice bo{nja~ke
su ukazivali na propuste u vo|enju sed-

nice, ali je ve}ina nastavila da radi ona-
ko kako je zami{ljeno.

Zukorli} je, nakon sednice, rekao da
}e njihov pravni tim razmotriti sve {to se
doga|alo i nije isklju~io mogu}nost po-
kretanja upravnog postupka zbog pro-
ceduralnih gre{aka. Ocenio je da je sed-
nica „obilovala nepravilnostima, jer ni-
je usvojen Poslovnik i ve}nicima nije bi-
lo dozvoljeno da diskutuju, pa je samim
tim izbor D`ud`a za predsednika BNV
u suprotnostima sa tim dokumentom“.

- Lista Matica bo{nja~ka bi}e korekt-
na opozicija, koja }e govoriti {ta misli, a
od vladaju}e ve}ine i novog predsedni-

ka BNV o~ekuje da ostane dosledan svo-
joj politici. Uz svu ideolo{ku kontradik-
tornost na relaciji Ugljanin- Ljaji} ova
ve}ina nije iznena|enje. Novi predsed-
nik je pre par dana objavio kartu raspar-
~ane Srbije 2025. godine, vide}emo ka-
ko }e to da te~e, da li }e to Ljaji} da podr-
`ava, istakao je Zukorli}, ~iji je dolazak u
sedi{te BNV bio na ivici incidenta. Pro-
blem su bile akreditacije, za one koji ni-
su ve}nici, a hteli su da u|u u salu, pa je
zbog toga bilo je guranja i galame na ula-
znim vratima.

U prvoj izjavi za medije, novi pred-
sednik BNV je rekao da }e Ve}e biti sa-

govornik i partner dr`avnim organima
i me|unarodnim organizacijama, koje
se bave pregovara~kim procesom o
~lanstvu Srbije u EU. „Nastoja}u da oku-
pim svih 35 ve}nika, koji ~ine BNV, da
rade zajedno i tako polo`e jo{ jedan is-
pit. Prvi ispit smo polo ìli na izborima 4.
novembra, kada smo pokazali da su Bo-
{njaci narod koji ima potencijala, koji
poznaje evropske standarde. U nared-
nom periodu }e nam trebati potencijal
~itave zajednice bi nastavili i unapredili
~etiri oblasti kojima se bavi BNV, ali i da
se u proceduri ustavne reforme izbori-
mo za statuse Bo{njaka i Sand`aka“, is-
takao je D`ud`o.

Novi predsednik bo{nja~kog nacio-
nalnog saveta Esad D@ud`o, izabran je
na predlog dosada{njeg predsednika Su-
lejmana Ugljanina. Ugljanin je ocenio da
izbor D`ud`a na ~elo BNV „predstavlja
nastavak uspe{ne i pozitivne klime za
Bo{njake“ i da o~ekuje nastavak realiza-
cije zapo~etih projekata.

- Po{tuju}i novi Zakon ja nisam vi{e
mogao da budem predsednik BNV, a
D@ud`o je izvanredno re{enje i ~estitam
mu. Njega je izglasao patriotski savez
Bo{njaka, a ja }u se sada posvetiti Stran-
ci demokratske akcije (SDA) Sand`aka,
nastoja}u da je dignem na zdrave noge -
rekao je Ugljanin novinarima. Ugljanin
je na ~elu BNV bio vi{e od dve decenije.
Nije bio predsednika samo od 2010. do
2014. kada je ve}e bilo u tehni~kom
mandatu.

Novi Pazar - Vrhovni poglavar
Islamske zajednice (IZ) Srbije, reisu-l-
ulema Sead Nasufovi}, pokrenuo je
inicijativu da se odr`i referendum na
kojem bi se muslimanski vernici izja-
snili o jedinstvenoj IZ na teritoriji Sr-
bije. To je predlo`io u pismu, koje je
poslao predstavnicima IZ u Srbiji.

Reis Nasufovi} ocenjuje da je ovo
prvi put da „inicijativa dolazi, iz San-
d`aka, ba{ odakle je problem i nastao“,
zbog toga treba da se u~ini dodatni na-
por da se osna`i jedinstvena musli-
manska zajednica u ovoj dr`avi. U pi-
smu navodi da je jedini na~in „da se svi
muslimanski vernici u Srbiji, na refe-
rendumu, izjasne o formiranju objedi-
njene IZ, kao i svim ~elnim ljudima
koji bi upravljali tom zajednicom, a {to
uklju~uje formiranje Sabora i drugih
organa“.

Vrhovni poglavar IZ Srbije predla-
`e da se od predstavnika obe zajednice
formira zajedni~ki organizacioni od-
bor, ~iji zadatak bi bio pripremanje re-
ferenduma i da ~elnici obe IZ potpi{u
izjavu da }e prihvatiti i po{tovati rezul-
tate referenduma „ma kakvi oni bili“.
Podsetio je da vi{e od jedne decenije u
Srbiji deluju dve IZ, koje se me|usob-
no ne priznaju i da desetine, dosada-
{njih, poku{aja da se stvori jedinstve-
na zajednica nisu dali rezultate.

„Uveren sam, da bi odr`avanje tre-
nutne situacije proizvelo dodatne po-
dele s nepopravljivim posledicama po
perspektivu IZ i sudbine duhovnog ̀ i-
vota vernika u Srbiji“ - pi{e u pismu re-
isa Nasufovi}a predstavnicima IZ u Sr-
biji. Veruje da bi objedinjavanje IZ
„dalo krupan doprinos stabilizaciji i
normalizaciji prilika u zemlji“, jer Ri-

jaset IZ Srbije, u potpunosti, po{tuje
suverenitet i integritet, Ustav i zakone
Srbije.

Ova inicijativa nai{la je na razli~ite
komentare u Novom Pazaru. Lokalni
mediji bliski IZ u Srbiji to su nazvali
„novim poku{ajem o`ivljavanja beo-
gradske paratvorevine“ , a „Nasufovi}
zaboravlja da je IZ u Srbiji u sastavu
Rijaseta IZ BiH i da objedinjenje mo`e
da do|e samo pod krovom Rijaseta IZ
BiH i na principima vra}anja IZ na sta-
nje iz 2007. pre nego {to je izvr{en
pu~“.Ova IZ smatra da bi u organizaci-
onom odboru za sprovo|enje referen-
duma imali 80 odsto ~lanova „ukoliko
bi se u uzela u obzir kontrila nad bro-

jem d`amija“ i Nasufovi}a ozna~avaju
kao jednog od prvih inicijatora za raz-
bijanje IZ. Ocenjuju da je IZ Srbije „iz-
gubila totalnu kontrolu nad situacijom
u Sand`aku i Srbiji. Ovo je jo{ jedan tr-
zaj koalicije SDP-SDA, koji imaju ̀ elju
da se osvete za sve ve}u ugro`enost“.

Predsednik nevladine organizacije
Akademska inicijativa „Forum 10“ Fa-
hrudin Kladni~anin ka`e da je legitim-
no pravo reisu-l-uleme Nasufovi}a da
pokre}e inicijative, ali je pitanje „da li
je bo{nja~ko-muslimanska zajednica
spremna da se uhvati u ko{tac o refe-
rendumu za jedinstvenu IZ“.

- Drugo pitanje je, koliko je IZ u Sr-

biji spremna da razgovara o jedinstve-
noj IZ Verujem, da se reisu-l-ulema
Nasufovi} vodio rezultatima izbora za
Bo{nja~ko nacionalno ve}e (BNV) i da
pobedu nije odnela lista iza koje je sta-
la IZ u Srbiji. Mislim, da ta inicijativa
ne mo`e da za`ivi, jer ne postoje ni
dru{tveni ni politi~ki uslovi za to - na-
gla{ava Kladni~anin i dodaje da je „le-
gitimno da se razgovara o jedinstvenoj
IZ, jer je to prioritet“.

Izvr{ni direktor nevladine organi-
zacije „Urban-in“ Sead Biberovi} po-
dr`ava svaki napor ka uspostavljanju
dijaloga i smatra da referendum nije
potreban, jer je ve}ina muslimana za
jedinstvenu IZ.

- Problem je {to suprotstavljene
strane razli~ito gledaju na proces uje-
dinjenja. IZ u Srbiji naziva IZ Srbije
odbeglom i poziva je da se vrati pod
okrilje, a IZ Srbije smatra da su ravno-
pravni i da na ravnopravnim osnova-
ma treba da razgovaraju o ujedinjenju.
Re{enje je, mo`da, anga`ovanje neke
tre}e strane, koja ima uticaj na obe IZ i
koja bi mogla da izvr{i pritisak da on
pomire svoje stavove. - ka`e Biberovi}
i ocenjuje da referendum mo`e da se
organizuje „u smislu dodatnog priti-
ska muslimana na obe IZ da urade vi-
{e na pitanju pomirenja“. 

S. Novosel 

Tutin - Skup{tina op{tine Tutin na
redovnoj sjednici usvojila je drugi reba-
lans bud`eta za ovu godinu. Poslije
usvojenih izmjena i dopuna, bud`et op-
{tine Tutin sada iznosi milijardu i 352
miliona dinara, 84 miliona manje od
junskog rebalansa. Kako je objasnio na-
~elnik op{tinske bud`etske slu`be Ni-
had Gusinac, do rebalansa je do{lo zbog
smanjenih transfera Republike, pre sve-
ga za projekat rekonstrukcije Srednje

{kole. Prema njegovim rije~ima, tro-
{kovi su ostali isti, samo su sredstva
preba~ena sa jedne na drugu poziciju.
Usvojene su odluke po kojoj u slede}oj
godini ne}e biti pove}anja poreza na
imovinu, o odre|ivanju {est mati~nih
podru~ja za vo|enje mati~nih knjiga na
teritoriji op{tine Tutin. Na predlog od-
bornika SDP prihva}ena je odluka da
sedi{te [umskog gazdinstva iz Ra{ke
bude preba~eno u Tutin. S. D. 

Novi Pazar - Predavanjem, koje je
gimnazijalcima iz Novog Pazara, Tutina
i Ra{ke odr`ala ambasadorka Kanade u
Srbiji Keti ̂ aba, nevladina organizacija
Akademska inicijativa „Forum 19“ za-
po~ela je realizaciju projekta o interkul-
turalnoj platformi za mlade „Hava“.

- Cilj je da na kreativan na~in, kroz
radioni~arski rad ~ujemo kako mladi
razumeju interkulturalizam, {ta za
njih predstavlja identitet, identitetske

razlike, religijske, rodne, eti~ke i tako
dalje, ali i kako da se borimo protiv
predrasuda u lokalnoj zajednici, na-
gla{ava predsednik ove NVO Fahru-
din Kladni~anin. Doma}in prve radi-
onice, na kojoj je trojezi~no predava-
nje odr`ala kanadska ambasadorka
^aba, bila je novopazarska Gimnazi-
ja. Ovaj projekat podr`avaju Amba-
sada Kanade u Srbiji i Ministarstvo
kulture i informisanja Srbije. S. N.

Rebalans tutinskog bud`eta

NVO Akademska inicijativa
realizuju projekat „Hava“

Ambasadorka ^aba 
u razgovoru sa 
srednjo{kolcima
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Reisu-l-ulema IZ Srbije Sead Nasufovi} inicira referendum o jedinstvenoj IZ

Osna`ivanje zajednice muslimana u Srbiji

Podeljeni ve} 11 godina
Od oktobra 2007. godine, u Novom Pazaru postoje dve upravlja~ke strukture IZ - Srbije

i u Srbiji. Pre {est godina bila je aktuelna „turska inicijativa“ za pomirenje unutar IZ!, ali nije
uspela. Posle toga, ovo je sada prvi put da se pri~a o stvaranju jedinstvene IZ.

Bo{njaci dobili novo BNV

D`ud`o novi predsednik
Sla|ana Novosel

Prvi zvani~ni sastanak
Esad D`ud`o je ve} imao prvi zvani~ni sastanak i to sa {eficom kancelarije OEBS-a u No-

vom Pazaru, Mikaelom Turman. Kako saop{tava BNV, D`ud`o je go{}u „upoznao sa glavnim
aktivnostima koje Vije}e planira da realizuje i sa prioritetima ovog saziva“.
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Ponovo na ~elu
BNV: Esad D`ud`o 
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Ovaj prilog sufinansira
grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS
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Le~enje
Nema leka apoteka. Naravno, ona dr`avna. Zbog

toga su nam apotekarice prekobrojne, a dva du}ana
vi{ak. Dr`avi se nikako ne dr`i apotekarstvo, a kod
privatnika se prima beri}etno.

Ovih dana, ~ar{ija se ~udom ~udi. Sve do onomad
mislili su da je „Batina iz raja iza{la“, kad ih stvarnost
demantova, „Batina je iz bolnice iza{la“. Saop{tila je
policija, ina~e, podvelo bi se to, ispod tepiha, pod me-
tode le~enja na psihijatriji. Iz bolnice, o tome ni gla-

sa. Glasno je bilo samo kad se jaukalo pod palicom
de`urnog medicinskog tehni~ara. Bi}e, da su za sve
krivi mediji. Mo`da im, i ovog puta, ne gine sudska
tu`ba. Jedino za informacije ima „lek“.

Onomad, bilo je sve~ano kod lokalne vlasti. Otvo-
ren je lokalni Pentagon. Jela se i povelika torta. Prvo
par~e, nije bilo namenjeno onom ko je `eleo, nego
onome kome pripada po prvini. Auuuu, te{kog li mo-
menta u raspodeli kola~a. S.N. 

Novi Pazar - Zajedni~kom sed-
nicom Saveta za rodnu ravno-
pravnost i Saveta za bezbednost,
u ovom gradu su po~ele aktivno-
sti u okviru globalne kampanje
„16 dana aktivizma protiv nasilja
na `enama“. Ovoj sednici prisu-
stvovali su ambasadorka Kanade
u Srbiji Keti ^aba i novopazarski
gradona~elnik Nihat Bi{evac. Ka-
nadska ambasadorka je istakla da
je u njenoj zemlji „rodna ravno-

pravnost jedan od glavnih priori-
teta i va`an deo spoljne politike“.
„Mi se u Srbiji odavno bavimo
ovom temom, pre svih sa civil-
nim sektorom, ali i sa zaintereso-
vanim gradovima Nadam se da
}e kampanja biti uspe{na“, rekla
je ambasadorka ^aba. Gradona-
~elnik Bi{evac je istakao da }e se
preko aktivnosti ova dva saveta
boriti protiv nasilja nad ̀ enama i
zahvalio se organizacijama civil-

nog dru{tva, lokalnim i republi~-
kim institucijama, verskim zajed-
nicama i svima koji daju svoj do-
prinos da kampanja bude uspe-
{na. U okviru kampanje, u No-
vom Pazaru bi}e organizovane
pozori{ne predstave, panel disku-
sije, podela edukativnog materija-
la, okrugli stolovi i prezentacija i
distribucija specijalnog broja ~a-
sopisa „Pazar~e“, koji se bavi pita-
njem nasilja nad ̀ enama. S.N.

Priboj - Na dnevnom redu 17.
sednice Skup{tine op{tine Priboj,
odr`ane u sredu se na{lo 15 ta~a-
ka, a odbornici su jednoglasno
usvojili izmenu Plana generalne
regulacije gradskog podru~ja, ~i-
me je stvoren osnov za izgradnju
gradske toplane na biomasu, u
vrednosti pet miliona evra.

Zamenik predsednika op{tine
Sa{a Vasili} obrazla`u}i zna~aj iz-
mene Plana generalne regulacije,
rekao je da pored re{enja proble-
ma grejanja na period od 30 go-
dina i pobolj{anja njegovog kva-
liteta, bi}e omogu}eno dvadeset-
~etvoro~asovno zagrevanje, iz-
gradnja ovakve kotlarnice i prela-
zak sa fosilnih goriva na bioma-
su, u zna~ajnoj meri smanjuje za-
ga|enje `ivotne sredine i otvara
mogu}nost za nova radna mesta
u lokalnoj drvnoj industriji .

Srpsko-nema~ka radna gru-
pa pokrenu}e izgradnju ovakvih
kotlarnica u jo{ devet gradova u
Srbiji , Priboj i Mali Zvornik bi-
}e prve op{tine u kojima i na
prole}e trebalo da bude raspisan
me|unarodni tender za izgrad-
nju ovih postrojenja. U naredne
dve ta~ke dnevnog reda donete
su odluke kojima se omogu}ava
da Op{tina bespovratno sufi-
nansira, (u iznosu do 80 odsto)
vrednosti, popravku oronulih
fasada i unapre|enje energetske
efikasnosti stambenih objekata
koji se nalaze u odre|enim urba-
nisti~kim zonama . 

Na istoj sednici doneta je i
odluka o nagra|ivanju talento-
vanih studenata koji imaju pro-
sek ocena iznad devet. Na osno-
vu ove odluke studenti sa prose-
kom ve~im od devet, mo}i }e da

konkuri{u za ove nagrade, a da
se ne odri~u stipendiranja iz re-
publi~kog bud`eta, kao {to je to
do sada bio slu~aj. Nagrade ta-
lentovanim studentima, za koje
}e konkurs biti raspisan u de-
cembru, bi}e dodeljivane na
Dan op{tine.

Usvojene su jo{ i odluke o po-
ve}anju lokalnih taksi, u rasponu
od 20 do 100 dinara,  na dr`anje
vozila , kao i odluka o odr`avanju
~isto}e na sportskim terenima iz-
me|u {kola. Jednoglasno je do-
neta i odluka o uspostavljanju sa-
radnje sa op{tinama u slivu reke
Drine , Loznica, Krupanj, Ose~i-
na, Ljubovija, Bajina Ba{ta, Prije-
polje i Sjenica, {to, kao je re~eno
predstavlja osnov za apliciranje
za projekte prekograni~ne sarad-
nje u oblasti ekologije. U skladu
sa Zakonom o osnovama siste-
ma obrazovanja i vaspitanja do-
neta je odluka o obrazovanju
Op{tinskog saveta roditelja, ime-
novano je devet ~lanova tog Sa-
veta. Ostale odluke se odnose na
razre{enja starih i imenovanja
novih ~lanova u odborima {kola
i javnih ustanova.

S. Bjeli} 

Novi Pazar - U ponedeljak }e
se odr`ati javno nadmetanje za
kupovinu objekata biv{eg Tek-
stilnog kombinata „Ra{ka“. Ste-
~ajni upravnik je oglasio proda-
ju fabrike za preradu otpadnih
voda, kotlare i nekoliko pomo}-
nih objekata, koji se nalaze na
~etiri parcele. Po~etna cena je
15,2 miliona dinara.

Ta lokacija je, ina~e predvi-
|ena za izgradnju gradske to-
plane na biomasu. Lokalna sa-

mouprava }e u~estvovati na li-
citaciji. Namena svih tih parce-
la, na kojima se nalaze svi ti
objekti, je javna i na njima ne
mogu da se grade stambeni i
komercijalni kompleksi. Tako-
|e, na licitaciji se prodaju
objekti, a ne zemlji{te, tako da je
konverzija namene tih parcela
znatno te`a i skuplja ukoliko bi
zgrade kupio neki pojedinac ili
pravno lice - nagla{ava mena-
d`er projekta KfW banke, koja

finansira izgradnju toplane, Fa-
ruk Suljevi}.

Ranije je najavljeno da }e,
ukoliko sve bude i{lo po planu,
izgradnja toplane na biomasu u
Novom Pazaru mogla po~eti na
prole}e idu}e godine, a da bi
ona mogla biti stavljena u po-
gon po~etkom grejne sezone.
Ukupna vrednost izgradnje to-
plane na biomasu i toplovoda u
Novom Pazaru je 3,6 miliona
evra. S. N. 

Pazarske plate na sand`a~kom za~elju
Novi Pazar, Beograd - Prose~-

na zarada u Novom Pazaru, u
septembru, bez poreza i dopri-
nosa, bila je 36.039 dinara. Ta-
ko su se, zaposleni u ovom gra-
du, na{li na poslednjem mestu
u ovom regionu. Prema podaci-

ma Republi~kog zavoda za sta-
tistiku, prose~ne septembarske
zarade u Sand`aku, bile su naj-
bolje u Priboju 39.226 dinara,
slede Sjenica sa 39.021, Nova
Varo{ 38.892, Prijepolje sa
38.047 i sa 37.980 dinara Tutin.

Plate zaposlenih u {est sand`a~-
kih op{tina i dalje, za desetak
hiljada kaskaju za prose~nim
zaradama na republi~kom ni-
vou. Prose~na neto zarada u Sr-
biji, u septembru, bila je 47.920
dinara. S. N. 

Nova prodaja 
imovine TK Ra{ka

Va`ne odluke na zasedanju pribojske skup{tine 

Stvoreni uslovi 
za gradnju toplane

na bio masu

Na poslednjoj sednici o bud`etu
Na kraju zasedanja medijima se obratio predsednik Skup{tine op{tine Pri-

boj Boris Mrdovi} izraziv{i zadovoljstvo efikasno{}u rada parlamenta u dono-
{enju , kao je rekao, va`nih odluka . On je za 25 decembar najavio i slede}u
sednicu lokalnog parlamenta , poslednju u kalendarskoj godini , na kojoj bi
trebalo da bude na dnevnom redu plan bud`eta za narednu godinu.

Izabran graditelj staze od Pazari{ta do Gradine

Posao dobila novopazarska „Pren~a“ 
Novi Pazar - Na tenderu grad-

ske uprave za ure|enje staze od
Pazari{ta do utvr|enja Gradina,
u~estvovale su dve firme „Mira-
do“ iz @eleznika i „Pren~a“ iz No-
vog Pazara. Iz gradskog bud`eta
za te poslove planirano je 12,4
miliona dinara. Izabrano je pred-
uze}e „Pren~a“ koje je dostavilo
ponudu da uredi pe{a~ku stazu
za 11,4 miliona dinara, bez pore-
za na dodatu vrednost.

Izvo|a~ radova treba da da
uradi stazu dugu 950 i {iroku 1,6
metara, koja po~inje od motela

„Ras“ na Pazari{tu, ali i da se iz-
gradi alternativna staza duga 350
metara. Projektom je predvi|ena
izgradnja pet odmarali{ta i dva
platoa, jedan ispred ulaza u pe}i-
nu, na 200 metara od po~etka
staze i drugi na kraju za parking.
Staza }e imati LED osvetljenje, a
pored nje }e biti postavljeni klu-
pe i stolovi, izra|eni od kamena i
drveta, za{titne ograde, rukohva-
ti i korpe za odlaganje otpadaka.

Iako je ovaj lokalitet turisti~ka
atrakcija dosta dugo je bio prepu-
{ten uru{avanju i uni{tavanju.

Neretko na tom mestu su me{ta-
ni napasali svoju stoku. Srednjo-
vekovni grad Ras udaljen je od
Novog Pazara 11 kilometara.
Pretpostavlja se da je osnovan u
vreme vladavine Jovana II Kom-
nena, u 12. veku. U tom kom-
pleksu su tri arheolo{ka lokalite-
ta: utvr|enje na brdu Gradina,
pe}ina sa manastirom Sv. Arhan-
|ela ispod utvr|enja i naselje Pa-
zari{te (Trgovi{e) sa urbanizova-
nom strukturom gra|evina. Ovaj
tre}i lokalitet je i najpristupa~niji
posetiocima, jer se nalazi pored
puta prema manastiru Sopo}ani.
Tvr|ava Ras je najstarija gra|evi-
na vojne arhitekture i bila je sre-
di{te srpskih vladara. Ona ima
veliki zna~aj u prou~avanju naj-
starije pro{losti srpske dr`ave.
Pe}inski manastir sa crkvom do-
vodi se u vezu `upanom Stefa-
nom Nemanjom, pretpostavlja
se da je tu pisano „Vukanovo je-
van|elje“. S. Novosel 

Na Listi Uneska 
U podno`ju, na Pazari{tu (Trgovi{tu) bilo je naselje i o tome svedo~e osta-

ci kamenih objekata.. U okolini ovog srednjovekovnog grada nalazi se neko-
liko manastira i crkava, koji se od 1979. godine nalaze na Listi svetske kultur-
ne ba{tine Uneska pod nazivom „Stari Ras sa Sopo}anima“. Tri kilometra iz-
nad Starog Rasa nalazi se srednjovekovni manastir Sopo}ani. 

I Stari Ras i manastir Sopo}ani su deo turisti~ke ponude ovog grada. Uda-
ljeni su 11 i 14 kilometara, ali se do njih sporo sti`e po izlokanom asfaltnom
putu, koji nikako da do|e na red izgradnje savremenih saobra}ajnica.

Nove aktivnosti PU „Mladost“ u Novom Pazaru

Pred{kolci upoznaju svoja obdani{ta

Novi Pazar - Pred{kolci, na ce-
lodnevnom boravku u novopa-
zarskoj Pred{kolskoj ustanovi
„Mladost“, po~etkom ove sed-
mice, imali su poseban dan u
svojim aktivnostima. Za njih je
organizovana „{etnja“ kroz obje-
kat u kojem sti~u prva znanja za
po~etak {kolovanja. Videli su sve
sadr`aje u svom objektu i na kra-
ju ih je ugostila direktorka ove
ustanove Sabiba Ho}anin. [esto-
godi{njaci su imali puno pitanja
za svoju doma}icu, od onoga {ta
je ta~no njen posao, ko je osvojio

mnogobrojne pehare, diplome i
zahvalnice, do ko im i kako pri-
prema hranu, ali i kada }e i}i u
posetu drugarima u drugim
objektima.

- Ovo je jedna od mnogobroj-
nih aktivnosti, koje organizuje-
mo za decu obuhva}enu pri-
premno pred{kolskim progra-
mom. Cilj je, da im se na njima
primeren na~in, predstavimo
ovu ustanovu, vaspita~e i celo-
kupni vaspitno-obrazovni pro-
ces - obja{njava ovu aktivnost di-
rektorka Ho}anin i za naredni

period najavljuje iste aktivnosti
za pred{kolske grupe u drugim
objektima, ali i posete jednih
drugima. PU „Mladost“ u gradu
ima pet svojih objekata: „Mla-
dost“, „De~ija radost“, „Na{e de-
te“, „P~elica“ i „Abu Dabi“. U nji-
ma boravi 2.835 dece razvrstanih
u 140 vaspitnih grupa. Direktor-
ka Ho}anin isti~e, da se na listi
~ekanja, zbog malih sme{tajnih
kapaciteta, nalazi jo{ 293 mali{a-
na. Do delimi~nog rastere}enja
do}i }e kada bude otvoreno ob-
dani{te u naselju [estovo. S. N. 

U Novom Pazaru se obele`ava „16 dana aktivizma protiv nasilja nad `enama“

Rodna ravnopravnost jedan od prioriteta

Pred{kolci na prijemu
kod svoje direktorke
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Nova Varo{ - U proteklih nekoliko mese-
ci je u 11 seoskih mesnih zajednica na teri-
toriji op{tine Nova Varo{ asfaltirano vi{e
od 30 kilometara lokalnih saobra}ajnica,
{to je duplo vi{e nego tokom lanjske gra|e-
vinske sezone. Radovi na izgradnji i odr`a-
vanju putne mre`e ko{tali su oko 110
.000.000 dinara, a sredstva je obezbedila lo-
kalna samouprava uz finansijsku podr{ku
iz republi~ke kase. Ovogodi{nju gra|evin-
sku sezonu obele`ile su i investicije u sa-
mom gradu i prigradskim naseljima, ali su
one, ipak, realizovane u znatno manjem
obimu u odnosu na seoske sredine. 

- Gra|evinska sezona bila je uspe{na.
Projekti predvi|eni planom i programom
za 2018. su u najve}oj meri okon~ani. Jedan
od klju~nih problema zbog kojih deo njih
nije zavr{en u predvi|enim rokovima je
manjak putarskih preduze}a, koji su preza-
uzeti i neke poslove nisu stigli da odrade -
ka`e Dejan Grbi}, rukovodilac op{tinskog
Odeljenja za investicije. On ukazuje i na
problem nedovoljno dobre saradnje lokal-
ne samouprave i pojedinih gra|ana. -Zbog
nemogu}nosti da do|emo do dogovora i
re{imo imovinske odnose ostalo je par va-
`nih projekata koji nisu odra|eni. Re~ je
uglavnom o bo~nim ulicama u u`oj i {iroj
zoni grada. Za neke druge poslove , sa dru-
ge strane, nismo imali dovoljno sredstava .

Otvoren Jesenji likovni salon

Nagra|ena Senada Gor~evi}
Novi Pazar - U galeriji novopazarskog

Multimedijalnog centra (MMC) u toku je
tradicionalna likovna manifestacija, Jese-
nji likovni salon, na kome u~estvuje 36
umetnika iz Novog Pazara, Ra{ke i Tutina.
Predstavljane su slike, crte`i, skulpture i
fotografije, nastale u prethodne dve godi-
ne, koje publika, do sada, nije imala priliku
da vidi.

- Ovo je jedna od na{ih najzna~ajnijih
izlo`bi tokom godine i to je svakako dobra

prilika da se predstavi aktuelni likovni rad
umetnika sa ovog podneblja, ali i da mladi
umetnici izla`u sa svojim starijim kolega-
ma. Poslednjih pet godina, za ovaj likovni
salon ustanovljena je i nagrada - ka`e
urednica programa u MMC Amra Jejna -
Hod`i}. Stru~ni `iri je, ove godine, nagra-
du Jesenjeg likovnog salona dodelio novo-
pazarskoj slikarki Senadi Gor~evi}.

- Ovo je prva slika u novom serijalu i sa
bojazno{}u sam je prikazala, ali nisam zna-

la da }e ovako dobro da pro|e i jako mi
zna~i ova nagrada, da}e mi impuls za dalji
rad. Tehnika kojom se ja bavim je akril na
platnu. Ranije sam se bavila sli~nom moti-
vacijom, isto Pazar u jednom posebnom
ruhu, odnosno u slikarsko dizajnerskom.
Ovo je prvi put da be`im od tog dizajna i
idem ka slikarskom potezu, rekla je Sena-
da Gor~evi}, koja je i profesorka Internaci-
onalnog Univerziteta u ovom gradu. Izlo-
`ba }e biti otvorena do 6. decembra. S.N. 

Festival o medijskoj pismenosti
Novi Pazar - Do marta slede}e godine,

u novopazarskom Centru za decu i mla-
de „Duga“, kroz filmske ve~eri, odr`ava-
}e se Festival o medijskoj pismenosti.

- Ovo je prilika prvenstveno za mlade

koji su na{a ciljna grupa, ali i sve druge, da
nau~e ne{to o na{im novim medijima, di-
gitalizaciji, o razumevanju informacija iz
medija. Festival je zami{ljen kao neformal-
no dru`enje.. Nakon projekcije tih kratko-

metra`nih filmova i festivala, u mre`i fon-
dacije [er, bi}e organizovane diskusije na
odre|en temu - ka`e direktorka Centra
„Duga“ Fatima Durovi}. Ovaj projekat po-
dr`ava Misija OEBS u Srbiji. S.N. 

Bibliotekari o starim zanatima
Novi Pazar - Novopazarska biblioteka „Dositej Obradovi}“, za

bibliotekare iz Srbije i Crne Gore, organizovala je okrugli sto o
starim zanatima, koji izumiru. U~esnici nisu razgovarali samo

o starim zanatima koji nestaju, ve} su se u svoje gradove vratili sa
idejom da pokrenu o`ivljavanje zanatske tradicije u lokalnoj za-
jednici i {to }e biti korisno za {iru dru{tvenu zajednicu. S.N. 

U organizaciji Centra za kulturu u Petnjici

Promocija 
Hadrovi}evog „Klju~a“

Petnjica - U organizaciji Centra za
kulturu u Petnjici je nedavno odr`ana
promocija knjige Mirsada Hadrovi}a
„Klju~“, ro|enog Bihorca koji `ivi i ra-
di u Podgorici. O knjizi su govorili Si-
nan Tiganj, Brako Adrovi}, Rifat Ri-
fam~ilovi} i sam autor, koji je objasnio
{ta ga je motivisalo da napi{e ovo djelo,
~ija je tema pogubni uticaj alkohola.
Knjiga je do`ivjela dva izdanja i preve-
dena na albanski jezik, prati pri~u po-
rodice, ~ija se „glava“ Emin slu~ajno
odlu~io da pije alkohol. Postaje alko-
holi~ar i uni{tava porodicu, suprugu
Selmu, koja ga ~eka ku}i i sve to gleda,

djecu Adema i Selmu koji su bili prisi-
ljeni da napuste dom. 

- Alkohol je porok mnogo {tetniji ne-
go droga, jer je jeftiniji i pristupa~niji i
prodaje se na svim mjestima legalno. Po-
sljedice koje pravi alkohol ve}e su nego
posljedice konzumiranja droge. Droga je
pogubna za onog koji je konzumira, dok
je alkohol poguban za sve koji su oko
onoga koji ga konzumira, dru{tvo, kom-
{iluk, roditelje, ̀ enu, djecu“, rekao je Ha-
drovi}, dodaju}i da je poseban akcenat
stavljen na djecu. „Roditelji su djeci he-
roji, ali promijene se prilikom njihovog
konzumiranja alkohola, pa oni postanu

`rtva. Posebno je opisano pismo Amine
koja se pojavljuje u romanu koja pati jer
moraju napustiti ku}u zbog nema{tine.
Alkohol je izvor svih zala, donosi bolest,
sirotinju, prebijenu djecu, ̀ ene, rasture-
ne brakove, saobra}ajne nesre}e... pa me
inspirisalo da napi{em ne{to {to }e se bo-
riti protiv legalizovanog zla“, istakao je
autor koji je prilikom izdavanja knjige
vodio brigu da li radi ne{to {to je korisno
i {alje jasnu dru{tvenu poruku. „Svaka
stranica ukazuje na pogubnost ~ovjeka
koji konzumira alkohol“, zaklju~io je Ha-
drovi}, koji alkohol naziva „legalizova-
nim zlom“. S. D. 

Izlo`ba levhi u Novom Pazaru 
Novi Pazar - U novopazarskom muzeju Ras sino} je otvorena izlo`ba levhi iz XIX i XX vijeka, islamske kaligrafije na plo-

~i. Autor izlo`be je Fuad Ba}i}anin, a govorili su Muhamed Demirovi} i Sead [emsovi}. Po islamu, Allah je kalemu (pero)
naredio da zapi{e na levhi (plo~i) ono {ta }e biti sve do Sudnjega dana. Za ispisivanje levhe se koristi posebno {iroko pero
koje ostavlja debeli trag tinte kada ga pomjeramo u jednom smjeru, a tanki kada ga pomjeramo u suprotnom. Po{to islam
zabranjuje slikanje i vajanje likova, islamska umjetnost se bazirala na lijepo ispisivanje teksta - kaligrafiju i specifi~nu orna-
mentiku - arabesku. Levha je i vrsta arapskog pisma veoma pogodna za ornamentiku i stilizaciju. S. D. 

Bijelo Polje - Ekolo{ko nevladino udru`enje „Eko-Bjelasica“ obratilo se
predsjedniku Op{tine Bijelo Polje Petru Smolovi}u, uz tvrdnju da radovi na
infrastrukturi oko planine Bjelasica idu vrlo lo{e. Oni od njega tra`e da se Op-
{tina vi{e uklju~i u kontrolu radova, jer, poru~uju, sve se radi haoti~no. Na-
gla{avaju da je stanje na terenu lo{e i da sve izgleda „kao da se zaratilo“
Predsjednik NVO „Eko- Bjelasica“ Pavle Orovi}, koji `ivi na obroncima ove
planine, ka`e za podgori~ki Dan da pojedine firme pet dana do|u sa deset
ma{ina i po~nu da rade na vi{e lokacija, pa onda odu 25 dana i „tako skoro ci-
jele godine sve u krug“. Upravni odbor NVO „Eko-Bjelasica“ je predsjedniku

Op{tine Petru Smolovi}u 
kalnoj samoupravi da pra
~e{}e radove obilazi prem
nici iz lokalne samouprav
stavnici dr`avne i lokalne
ne Gore i Op{tine Bijelo P
sice, koja pripada bjelopo
izgradnji neophodne infr
mogla da ponudi posjetio

NVO „Eko Bjelasica“ se obra}a predsjedniku 

Obratite pa`nju na B

Bjelasica 

Grad zapostavljen 
Za razliku od seoskih sredina, u samom gradskom jezgru i u rubnim podru~jima Nove Varo{i

ostalo je nedovr{enog posla, me|u njima i asfaltiranje deonica u {est ulica, izgradnja tri parking
prostora, prilaznice ka Vrti}u i Trikota`i, deo Vrane{kog puta, krak u Ulici Roda Stevovi}a...

- U `elji da izgradnjom puteva i druge infrastrukture po selima {to vi{e olak{amo `ivot tamo-
{njeg stanovni{tva , grad smo nenamerno zapostavili. Tu nepravdu }emo ispraviti u narednoj go-
dini izdvajanjem vi{e sredstava iz op{tinske kase za ove namene. Prioritet }e biti ulice, jer Novo-
varo{ani ne zaslu`uju da u 21. veku u bilo kom delu grada idu po blatu - obe}ava predsednik op-
{tine Radosav Vasiljevi} i podse}a da je, ipak, grad dobio spomen sobu vojvode Bojovi}a u Zavi-
~ajnom muzeju, spomenik ratnicima izginulim u Prvom svetskom ratu, igrali{te za decu u grad-
skom parku, sportske terene, rekonstruisane su {kole i vrti}... 

Uspe{na gra|evinska sez

Selima 30 kilo
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Me|u njima je i Ulica Majora Ili}a ~ije spa-
janje u du`ini od 150 metara ko{ta ~ak
15.000.000 dinara - dodaje Grbi}.

U Odeljenju za investicije ka`u da se ove
sezone na pobolj{anju lokalnih saobra}aj-
nica radilo u gotovo svim mesnim zajedni-
cama, sem u Vrane{ima i Amzi}ima. Oko
3,3 kilometra asfaltirana su na deonici od
Javora ka Ivanjici ( vrednost radova
30.000.000 dinara), kao i jo{ 200 metara
du`i put od ovog na Vodenoj poljani , a u
~iju je izgradnju ulo`eno oko 21,5 miliona
dinara. 

Novi asfalt dobili su brojni drugi putni
pravci po selima, prose~ne du`ine od 500
metara do jednog kilometra. U pitanju su
mesne zajednice : Akma~i}i, Bo`eti}i, Jase-
novo, Bela Reka, Negbina, Draglica, Ruto-
{i, Radoinja, Bistrica, Dra`evi}i. Ostalo je da
se odrade jo{ dva putna pravca u Dra`evi}i-
ma, ukupne du ìne od oko 500 metara. 

Predsednik op{tine Radosav Vasiljevi}
u 2019. najavljuje jo{ ve}u investicionu
ekspanziju i realizaciju brojnih va`nih
projekata. 

- Nedavno zapo~eti put ka centru turi-
sti~ke zone, kompletna sanacija i ure|enje
O[ „@ivko Ljuji}“ sa ugradnjom kotlova na
bio masu , izgradnja i pro{irenje sadr`aja
na neure|enom delu op{tinskog zemlji{ta
tik uz gradski Trg , stadiona na Zlataru, pe-
{a~kih staza, turisti~ke signalizacije, prva fa-
za radova na re{avanju problema vodo-
snabdevanju bo`eti}kih sela samo su neki
od krupnijih poduhvata koji nas o~ekuju u
narednoj godini. Kod resornih ministarsta-
va aplicira}emo i za sredstva za rekonstruk-
ciju glavne gradske ulice, na deonici od
zgrade Policije do raskrsnice ka Vignjevi-
ma - nagla{ava Vasiljevi}. 

R. Popovi} 

Prijepolje - Ako je suditi po rezultati-
ma razgovora i obe}anjima, do naredne
jeseni trebalo bi da bude re{en najve}i
prijepoljski komunalni problem, a to je
deponovanje sme}a. Naime, zamenik
predsednika op{tine Prijepolje Stanko
Kijanovi} imao je sastanak u Ministar-
stvu za za{titu ̀ ivotne sredine i razgova-
rao je sa pomo}nikom ministra Filipom
Abramovi}em i savetnikom Sa{om Ra-
dulovi}em koji su se slo`ili da je pitanje
prijepoljske deponije i sanacija smetli{ta
jedno od urgentnih i obe}ali maksimal-
nu podr{ku kad je re~ o finansijskim
sredstvima kojima }e biti podr`ani pro-
jekti koji se odnose na ovaj problem.

Ovo ministarstvo je raspisalo kon-
kurs za dodelu sredstava Zelenog fonda,
u ukupnom iznosu od 100 miliona di-
nara, koja }e biti raspodeljena za podr-
{ku projektima i drugim aktivnostima

lokalnih samouprava za unapre|enje
za{tite `ivotne sredine u oblasti upra-
vljanja otpadom.

- Imaju}i u vidu kompleksnost situa-
cije i stanja u prijepoljskoj op{tini dobili
smo punu podr{ku i za o~ekivati je da
dobijemo i maksimalan iznos, odnosno
80 procenata od vrednosti projekta za sa-
naciju starog otpada u Stanjevinama, re-
kao je Stanko Kijanovi}, zamenik pred-
sednika op{tine Prijepolje. 

Pored toga, dogovoreno je da se radi
zajedni~ki projekat transfer stanice na lo-
kaciji Banjica za tri op{tine (Nova Varo{,
Priboj i Prijepolje) koji }e finansirati Mi-
nistarstvo za za{titu `ivotne sredine.
„Uskoro }e biti odr`an sastanak sa pred-
stavnicima ove tri ali i sjeni~ke op{tine
ukoliko i ona bude zainteresovana i mi bi
smo od septembra naredne godine otpad
odvozili do transfer stanice gde bi se on

selektovao, a potom dalje odvozio na de-
poniju Duboko. To bi, verujemo, zna~ilo
da }e do jeseni slede}e godine prestati da
se koristi lokacija u Stanjevinama i da }e
smetli{te biti sanirano“, ka`e Kijanovi}.

Tako|e je sugerisano da se pri izradi
bud`eta za narednu godinu, planiraju iz-
vesna sredstva za projektnu dokumenta-
ciju koja se odnosi na pre~i{}avanje ot-
padnih voda kako bi prijepoljska op{tina
mogla da bude konkurentna kod evrop-
skih fondova koji izda{no finansiraju
ovakve projekte. 

- Vrlo smo zadovoljni {to je op{tina
Prijepolje kroz Plan generalne regulacije
ve} odredila lokaciju za postrojenje i tra-
se cevovoda {to }e znatno olak{ati celu
proceduru, kazao je Stanko Kijanovi}
posle sastanka u Ministarstvu za za{titu
`ivotne sredine.

Indira Had`agi} Durakovi}

Prijepolje - Porodica, prijatelji i vi{e
stotina gra|anina Prijepolja pro{etalo je
u sredu glavnom gradskom ulicom u
znak protesta zbog nasilja koje u posled-
nje vreme uznemirava grad koji nije na-
vikao na te{ka kriminalna dela koja po-
staju sve ~e{}a. Ovakvo reagovanje usle-
dilo je po{to je pre desetak dana grupa
nasilnika na ulici brutalno pretukla kapi-

tena FK „Polimlje“, Emira Hamzi}a, ko-
ji se jo{ bori za `ivot, nakon {to je, zbog
te{kih povreda glave, hitno operisan na
klinici u Beogradu. Posle okupljanja kod
Doma kulture, u~esnici protestne {etnje
zaustavili su se kod zgrade Suda gde su
ti{inom, ukazali na problem tretmana
prestupnika ~ije `rtve su, sve ~e{}e, ne-
du`ni gra|ani Prijepolja.

Sa ovog skupa upu}ena su pitanja Tu-
`ila{tvu, pravosudnim organima i osta-
lim nadle`nim institucijama:“Za{to je
Prijepolje postalo grad ubica, nasilnika i
prestupnika? U ~ijem interesu je da se
kriminalci ne procesuiraju? Za{to Tu`ila-
{tvo nije ranije postupilo po prijavama
policije koja je u vi{e navrata privodila
nasilnika koji ne napao Emira i naneo

mu povrede opasne po `ivot? Zar gra|a-
ni moraju ovakvim protestom ukazivati
na nerad i propuste odgovornih organa“?

U ime FK „Polimlje“ okupljenima se
obratio i potpredsednik kluba Admir
Mehoni} koji je rekao da gra|ani Prije-
polja ne pristaju na nasilje. U~esnici sku-
pa nosili su `ute majice na kojima je pi-
salo „Stop nasilju“ i „Svi za kapitena, ka-
piten ispred svih“. Brutalnost nad fudba-
lerom Emirom Hamzi}em, ~ije zdrav-
stveno stanje je jo{ uvek neizvesno, osu-
dili su svojim saop{tenjima za javnost
SPC i Med`lis IZ Srbije. I. H. D.

Problem deponije pred Ministarstvom za za{titu `ivotne sredine

Sanacija Stanjevina 
do kraja jeseni?

Urgentan problem: Stanjevina

Jedna od asfaltiranih deonica
na seoskom podru~ju

predlo`io da zadu`i barem jednog zaposlenog u lo-
ti radove i stanje na terenu. „Sraman je zaklju~ak da

mijer Du{ko Markovi} iz Podgorice nego na{i zvani~-
ve“, isti~e Orovi}. Poslednjih desetak godina pred-
vlasti stalno isti~u da je kapitalni projekat Vlade Cr-

Polje valorizacija potencijala sjeverne strane Bjela-
oljskoj op{tini. U tom pravcu zapo~eti su radovi na
rastrukture kako bi Bjelasica, kao zimski ski-centar,
ocima {to ljep{i u`itak. C. D.

Op{tine Bijelo Polje

Bjelasicu 
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Iz op{tinske kase u
izgradnju i
odr`avanje lokalnih
puteva ulo`eno oko
110 miliona dinara

Investiralo se i na
podru~ju grada, ali u
manjem obimu nego
po selima, priznaju u
lokalnoj samoupravi 

zona u op{tini Nova Varo{ 

metara asfalta

AKTUELNO
U sredu gra|ani Prijepolja {etali protiv nasilja

„Svi uz kapitena, kapiten ispred svih“

Brutalno pretu~en:
Emir Hamzi}

Prijepoljci nisu navikli
na nasilje: Protest
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Pljevlja - Bud`et Op{tine Pljevlja za
2019. planiran je u iznosu od 16,47 mi-
liona evra, od ~ega se na kapitalni dio
odnosi tre}ina, odnosno 5.333.000 evra.
Planirano je da se najvi{e novca u op-
{tinsku kasu slije od poreza - 6,4 milio-
na evra, naknada 5,55 miliona, od tran-
sfera iz Egalizacionog fonda oko 2,7 i iz
bud`eta Vlade Crne Gore oko 220.000
evra. Op{tina planira da se tokom na-
redne godine zadu`i 863.000 evra.

Najvi{e novca iz op{tinskog bud`e-
ta u narednoj godini bi}e izdvojeno za
bruto zarade zaposlenih - 2,86 miliona
evra i za transfere institucijama, poje-
dincima, nevladinom i javnom sekto-
ru - 1,84 milion. Za otplatu dugova iz
prethodnog perioda Op{tina }e u na-

rednoj godini izdvojiti vi{e od 4,5 mi-
liona. Iz kapitalnog bud`eta najvi{e
novca bi}e utro{eno za izgradnju sao-
bra}ajne infrastrukture - 945.000 evra.
Za izgradnju gradske toplane Op{tina

planira da izdvoji svega 50.000 evra, a
za rekonstrukciju Doma kulture
220.000 evra. Za izgradnju stanova za
zaposlene u lokalnoj upravi Op{tina

namjerava da potro{i 155.000 evra. U
Bud`etu je 350.000 evra predvi|eno za
izgradnju gradskog bazena. Ranije je
saop{teno da }e izgradnja bazena ko-
{tati 3,5 miliona evra. Oko 50.000 evra

planirano je i za izgradnju skijali{ta u
Pljevljima. Iz kapitalnog bud`eta bi}e
izdvojeno oko 675.000 evra za otplatu
obaveza iz prethodnog perioda. C. D.

Nova Varo{ - Op{tina Nova Varo{ }e
tokom 2019. godine iz dr`avne kase
mo}i da ra~una na 188.000.000 milio-
na dinara. Tako je predvi|eno nacr-
tom bud`eta Republike Srbije. 

Nenamenske transfere dobi}e i dru-
ge lokalne samouprave u ovom delu
Srbije. Tako }e u Zlatiborskom okrugu
Arilje dobiti 91 milion dinara, op{tina
Bajina Ba{ta 136.973.000, Kosjeri},
43.072.619, Prijepolje 443.917.201, Pri-
boj 294.491.228, Sjenica 415.226.000,
Po`ega 203.414.788, ^ajetina
75.432.191 i U`ice 228.113.946. 

Iz bud`eta Srbije finansira}e se i ka-
pitalni projekti, a takvih je pet u Zlati-
borskom okrugu. Predvi|eno je tako

da se u mestu Gostun kod Prijepolja
ulo`i 540 miliona dinara za izgradnju
grani~nog prelaza ka Crnoj Gori, dok
}e 127 miliona dinara biti investirano
u grani~ni prelaz Bajina Ba{ta na gra-
nici ka BiH. Na teritoriji op{tina Po`e-
ga planirana je gradnja naftnih rezer-
voara za potrebe Direkcije za robne re-
zerve. Za ovu namenu je opredeljeno
150 miliona dinara u narednoj, a isti
iznos bi}e i u 2020 godini. Najve}i iz-
nos od od 3,25 milijardi dinara izdvo-
ji}e se za izgradnju auto puta od Prelji-
ne do Po`ege. Ukoliko poslanici usvo-
je kreirani bud`et, oko 450 miliona di-
nara bi}e opredeljeno za gradnju bra-
ne i akumulacije u Arilju. R. P. 

Prijepolje - Me|u pet velikih kapi-
talnih investicija koje }e Vlada Srbije
realizovati na podru~ju zlatiborskog
okruga je i izgradnja modernog gra-
ni~nog prelaza izme|u Srbije i Crne
Gore, u Gostunu kod Brodareva, na

podru~ju prijepoljske op{tine . Pred-
logom bud`eta koji je Vlada usvojila
za narednu godinu za radove na rea-
lizaciji ovog infrastrukturnog objek-
ta predvi|eno je ukupno 766 miliona
dinara. U narednoj godini }e na iz-

gradnju modernog grani~nog prela-
za u Gostunu biti ulo`eno 540 milio-
na dinara dok je u 2020. godini plani-
rano jo{ dodatnih 226 miliona dina-
ra kako bi ovaj grani~ni prelaz bio
potpuno zavr{en. I. H. D.

Nova Varo{ - Forum ̀ ena iz Prijepolja
organizovao je tokom vikenda na Zlata-
ru seminar pod nazivom „Mediji u
funkciji podsticaja ̀ enskog preduzetni-
{tva“. Dvodnevna edukacija namenjena
je pripadnicama ne`nijeg pola koje su
zainteresovane da saznaju ne{to vi{e o
zapo~injanju samostalnog biznisa. Na
obuci se okupilo tridesetak u~esnica iz
Nove Varo{i, Prijepolja, Priboja i U`ica. 

- Srbija nema toliko lo{u statistiku
na prvi pogled. Firmi registrovanih na
`ene ima oko 30 odsto, {to je gotovo
evropski prosek. Ali, kada se situacija
sagleda malo bolje, vidimo da najve}i
broj tih preduze}a pripada onima sa
prefiksom mikro, u kojima radio od
jednog do najvi{e deset zaposlenih.
Malo je onih ~iji su vlasnici `ene, a u
pitanju su velika preduze}a - kazala je
Tijana Sekuli}, vlasnica agencije za
marketing, konsalting i dizajn. Ona je
naglasila da je zna~ajno to {to je dr`ava

kona~no po~ela da prepoznaje koliko
je `ensko preduzetni{tvo va`no jer je
faktor koji mo`e da pove}a ekonomski
rast zemlje. Na seminaru je predsta-
vljena studija o preduzetni{tvu `ena u
Srbiji. Ona je pokazala da ~ak 80 odsto
nije u ravnopravnom polo`aju u odno-
su na mu{ke kolege. Uzroci i faktori su
razli~iti - tradicionalna uloga ̀ ene, ge-
ografski polo`aj i sli~ni. 

- @ene iz prikrajka ̀ ele ne{to da ura-
de i pune su ideja, entuzijazma i energi-
je. Ali je jako te{ko da svoje zamisli spro-
vedu u delo. A i ako se to desi, brzo se su-
o~e sa istinom da jako te{ko prolaze na
tr`i{tu - jedan je od zaklju~aka u~esnica
skupa odr`anog u hotelu „Zlatarski bi-
seri“, uz ocenu da je situacija na ovom
polju, ipak, zna~ajno bolja nego rani-
je.“^ini se da dru{tvo vi{e nije neosetlji-
vo na ̀ ene i ̀ enska pitanja I da se to kre-
}e u boljem smeru“, smatra Sla|ana Va-
siljevi} iz U`ica. 

Obuka je, ina~e, bila podeljena na de-
setak tematskih celina. Stru~ni predava-
~i i konsultanti, takozvani CEFE treneri,
govorili su o karakteristikama i osobina-
ma va`nih za biznis, koliko je u predu-
zetni{tvu va`na kreativnost, kako biti is-

pred konkurencije, kako do inovacija...
U~esnice skupa imale su priliku i da se
bli`e upoznaju o marketingu u biznisu,
{ta podrazumeva mikroselekcija ideja,
kao i da se upoznaju sa SWOT analizom
stanja u ovoj oblasti. R. Popovi}

Bud`et Pljevalja u slede}oj godini }e biti 16,47 miliona evra 

Za plate ne{to manje od
tri, za dugove 4,5 miliona

Reprogram duga
Op{tina Pljevlja je sa Vladom Crne Gore pre tri godine sklopila dogovor o reprogramu du-

ga prema dr`avi na 20 godina. Sa tada{njih 10,82 miliona, Pljevlja su bila u vrhu zadu`enih
lokalnih uprava u Crnoj Gori.

Uloga medija
Seminar je realizovan u okviru pro-

jekta „Mediji u funkciji podsticaja `en-
skog preduzetni{tva“ koji Forum spro-
vodi u okviru trogodi{njeg projekta
„Klju~ni koraci ka rodnoj ravnopravno-
sti“. Finansira ga EU i Vlada Srbije. 

Uz pomo} republi~ke Vlade 

Gradi}e se moderan grani~ni
prelaz u Gostunu

Uskoro nov izgled: Gostun

Pomo} Republike lokalnim
sredinama: Nova Varo{

Op{tini Nova Varo{ u narednoj godini 

Iz dr`avne kase 
188 miliona dinara 

Na Zlataru odr`an seminar u organizaciji Foruma `ena iz Prijepolja

Podsticaj ̀ enskog preduzetni{tva
Sa obuke na Zlataru
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Novi Pazar - Ili je slavljen ili je na stu-
bu srama. Jedne nedelje je heroj druge
glavni krivac. Gre{ke ostalih igra~a
mogu da se pripi{u i nekom drugom,
njegove njemu i nikom vi{e. Najbolji je
ili najgori u timu. To je sudbina golma-
na od koje ne mogu da pobegnu ni oni
najve}i. Na temu - golman, zahvalnijeg
sagovornika od biv{eg ~uvara mre`e, a
danas trenera golmana - nema. Sead
Gluhavi~anin (49) je biv{i vratar No-
vog Pazara iz devedesetih godina pro-
{log veka, koji  zbog u~estalih povreda
ka~i rukavice o klin ve} u 28 godini.
Danas je trener golmana Tutina, po-
vremeno i Novog Pazara, istovremeno
i u~itelj u sopstvenoj {koli za ~uvare
mre`e.

Kad tim prima manje od gola po
utakmice to je najbolji dokaz da je
pozicija golmana jedna od najstabil-
nijih u ekipi Tutina?

- Nikola Tasi} bio je golman Slobo-
de iz U`ica i Borca iz ̂ a~ka, ima 24 go-
dine i zreo je za superliga{ku scenu.
Ovim sam verujem sve rekao. Pred

drugim golmanom je velika budu}-
nost, Petar ]ulibrk je pre dve sezone
~uvao mre`u ̂ ukari~kog u kvalifikaci-
jama za omladinsku Ligu {ampiona.  

U Tutin ste stigli iz Novog Paza-
ra u koji ste za trenera golmana do-
{li u sezoni koja je prethodila ula-
sku u Superligu. Bilo je to neko
drugo, zlatno vreme novopazar-
skog fudbala?

- Poziv koji se ne odbija stigao je od
Bajra @upi}a i Ratka [arca. Tim je vo-
dio Mladen Dodi}, da bi u stru~nom
{tabu ostao i u Superligi, sve do brzog
odlaska trenera Mihajla Ivanovi}a.

Par godina kasnije ste se vratili.
Klub je i dalje bio superliga{?

- Dugo }u pamtiti saradnju koju
sam imao sa Zoranom Mari}em, Deja-
nom Govedaricom, Ne{kom Milova-
novi}em, Neboj{om Vu~i}evi}em i
Izetom Laji}em. U prvom mandatu
golmani su bili Borivoje Risti} i Vladan
\ogatovi}, kasnije Mladen @ivkovi},

Zlatko Ze~evi}, Milo{ Budakovi} i Bo-
jan Zogovi}.

Koga od trenera }ete najdu`e
pamtiti, a za kog golmana bi moglo
da se ka`e da je  za nijansu bio bolji
od ostalih?

- Ne bih nikoga da izdvajam, ali po-
stoji ne{to {to nikada ne}u zaboraviti.
Pre prvog treninga koji je odr`ao, Zo-
ran Govedarica je golmanima rekao da
su oni druga firma i da on sa njima ne-
ma ni{ta. Pokazao je na mene i rekao,
on donosi odluke i sve {to vam je neja-
sno pitajte ga. Bila je to klasi~na pode-
la rada u kojoj vam se daju odre{ene

ruke, dobio sam potpunu samostal-
nost. Analizirao bih danima s golma-
nima igra~e protivni~kih timova koji
izvode prekide i penale. [teta {to smo
tada zapali u krizu. Naravno, ne pitaju
se uvek treneri golmana u koga imaju
najvi{e poverenja, poslednju re~ uglav-
nom daju glavni treneri. Kako sam ra-
dio sa Govedaricom tako sara|ujem i
sa Ljaji}em. 

Novi Pazar je prva i najve}a ljubav.
Za{to su tek po ispadanju iz Superli-
ge priliku da ~uvaju njegovu mre`u
kona~no dobili Novopazarci?

- Preovladavao je kod trenera neki
neopravdan strah. Kako golman da
se nametne ako ne dobije {ansu. Ko~
je i tada zaslu`ivao mesto me|u stati-
vama.

Desetak godina imate sopstvenu
golmansku {kolu. Ko su njeni najbo-
lji i najpoznatiji polaznici?

- Mnogo je {kola fudbala u gradu,
iz tog razloga javila se potreba za in-

dividualnim radom van ekipe. Danas
radim sa petnaestak golmana, me|u
kojima su vratar omladinskog i rezer-
vni prvog tima Admir Omerovi}, ~u-
var mre`e kadeta Novog Pazara Ka-
dir Hajrovi}, ~etvorica dolaze iz obli-
`nje Ra{ke.

Neki su iako vrlo mladi ve} napra-
vili iskorak u karijeri?

- Jo{ dok je bio petli} sa mnom je
radio Lazar Slavkovi}, Novopazarac
koji je danas golman kadetske repre-
zentacije Srbije i Partizana, pa Vladan
Simi} ~uvar mre`e Brodarca, Denis
Krasi} i Nemanja Andrijani} su u Na-
pretku. Naravno, umalo da zabora-
vim prvog golmana Novog Pazara Pa-
vla Ni}iforovi}a.

Kako gledate na njegove nastupe
u Prvoj ligi?

- Ne ide mu kao ni ostalim igra~ima
na ruku situacija u klubu, ali ja sam za-
dovoljan. Iz utakmice u utakmicu na-
preduje. Videli ste da je nedavno nje-
govom zaslugom osvojen bod protiv
Teleoptika, a stigao je da odbrani i dva
penala.

Jesenas Jasmin Ko~, sada Ni}iforo-
vi} ~esto napu{taju svoj kazneni pro-
stor uklju~uju}i se u igru. Podr`ava-
te li takav stil branjenja?

- Naravno, to je na~in branjenja naj-
boljih svetskih golmana. Ako ne zna{
da igra{ nogom ne mo`e{ ni da bude{
golman. Vreme linija{a je davna pro-
{lost. Kod istr~avanja samo valja pro-

na}i meru. Problem je i to {to se kod
nas ni{ta ne pra{ta, a svedoci ste da i
najbolji predstavnik takvog na~ina
branjenja Nojer sebi vi{e puta dopusti
velike gre{ke, ali to mu niko ne uzima
za zlo. To je stil kojem moraju ostati
dosledni, s tim da u pojedinim situaci-
jama neke poteze valja uprostiti, a to

zna~i odigrati iz prve ili kad je pozicija
komplikovana loptu bez razmi{ljanja
izbaciti u aut.

Nekada su na ceni bili golmani -
paraderi. Gde su se izgubili?

- Dobar golman brani ono {to je
mogu}e, odbrani li i nemogu}e tad
je vrhunski. Ipak je to stil branjenja
koji pripada davno pro{lim vreme-
nima.

Za{to je krivica za primljeni gol po
pravilu golmanova?

- Samo iz ugla posmatra~a i ostalih
igra~a u timu to izgleda tako. Oni ne vi-
de ili ne `ele da vide sve gre{ke koje
prethode golu. Uglavnom je golman
najmanji krivac, ali u glavama svih ak-
tera koji nisu golmani je samo slika
lopte koja ulazi u mre`u.

[ta je za golmana jedanaesterac?
- Poslastica. Ne poznajem golmana

koji ima strah od jedanaesteraca. Do-
bro izveden penal ne mo`e da se bra-
ni, a golman je uvek u psiholo{koj
prednosti prilikom njegovog izvo|e-
nja. Junak si kad odbrani{, ne snosi{
krivicu kad primi{ gol. Kod jedanae-
steraca va`no je za golmana da vodi
li~nu statistiku izvo|a~a penala. Tako
je Ni}iforovi} odbranio penal u me~u
sa Be`anijom.
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Prvoslav Le{evi}
Bio sam dobar fudbaler

Od golmana do golmana se razlikuje pri~a o ulasku u ~udesni svet ~uvara mre`e.
- Bio sam dobar fudbaler, ali kako sam odskakao od vr{njaka visinom, trener mla|ih ka-

tegorija Novog Pazara Vehbija [krijelj na jednom treningu odredi me da stanem na gol. Sa
14 godina odem sa kadetskom ekipom Pazara, koju je vodio trener Jonuz D`ankovi}, na ne-
ki turnir u Kragujevac. Tamo odbranim skoro sve, i vi{e nisam imao dilemu {ta }u biti. Sa 16,5
bio sam prva rezerva legendarnom golmanu Novog Pazara Novici Jovanovi}u. Ne se}am se
debija u prvom timu, ali pamtim devedesete. Bila je Druga A i B liga, jaka konkurencija, a ja
na nekih {est, sedam utakmica najbolji igra~. Jedan sam od retkih koji je od novinskih izve-
{ta~a ocenjen desetkom, bilo je to u me~u sa Pobedom u Prilepu, prisetio se lepog detalja iz
karijere, Gluhavi~anin.

Tutin mo`e i dalje i vi{e
Tutin je prvi deo {ampionata u Srpskoj ligi - Zapad okon~ao na sjajnom tre}em mestu.

„Nije to iznena|enje. Radi se o odli~no organizovanom klubu koji vodi preduzimljivi pred-
sednik Ernes Daci}. On i ljudi koji ga okru`uju znaju {ta rade, s njima Tutin mo`e i dalje i vi-
{e. Prona|en je idealan na~in selektiranja ekipe, uz odli~ne igra~e sa strane u timu je uvek
najmanje {est doma}ih. Ovakav Tutin do poslednjeg kola bi}e uz rame Slogi iz Po`ege,
Smederevu 1924 i Jo{anici u trci za Prvu ligu. Bilo bi sjajno da zajedno sa prijateljem Ize-
tom Ljaji}em kao prvim trenerom ispi{em istoriju tutinskog fudbala“, ne krije o ~emu sa-
nja Sead Gluhavi~anin.

Pobedili prvoplasirano Smederevo
U poslednjem kolu Srpske lige - Zapad fudbaleri Tutina kao doma}ini pobedili su jese-

njeg prvaka Smederevo 1924 (2:1). Golove za ekipu koju vodi Izet Ljaji} postigli su Grkajac u
49. i \akovac u 83. minutu, za goste jedini strelac bio je Stojanovi} u 84. minutu. Tutin je tre-
nutno tre}i sa 27 bodova. Prvoplasirano Smederevo ima 29, a Sloga iz Po`ege sa istim bro-
jem bodova nalazi se na drugom mestu. Jo{anica je ~etvrta sa 26 bodova.

Neverovatan poraz
Novi Pazar - Za nepoverovati je kako je Novi Pazar izgubio utakmicu 9.

kola rukometne Superlige u Beogradu od Crvene zvezde 26:25 (14:15). Go-
tovo ~itav me~ prednost se nalazila na strani Novopazaraca, da bi kad je vre-
me isteklo i preostalo samo da se izvede slobodan udarac sa devet metara
igra~ doma}eg tima Mihailo Sto{ljevi} pogodio iz situacije iz koje se retko po-
ga|a i tako doneo bodove svom timu, koje po prikazanoj igri nisu zaslu`ili.

Futsbaleri peti
Novi Pazar - Futsal tim Novog Pazara zavr{io je prvi deo {ampionata Pr-

ve lige na petom mestu, posle porazu u 11. kolu od Kal~e u Ni{u 4:3 (3:0). Sva
tri gola Novopazarci su postigli u poslednja dva minuta, dvaput je strelac bio
Dejan Jovanovi}, dok je jedan gol za goste postigao Mersid Radetinac.

Odli~ni ko{arka{i
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara preska~u sve prepreke u KLS. U 8.

kolu nadigrali su pred ispunjenim Pendikom ABA 2 liga{a, ekipu Vr{ca posle
produ`etka 101:98 84:84 (18:17, 23:15, 23:30, 20:22, 17:14). Me~ je obele-
`io partijom za sva vremena plejmejker Novopazaraca Marko Radonji} posti-
gav{i 50 poena (indeks 54). U utorak u 9. kolu Novopazarci su deklasirali u Ze-
munu sastav Mladosti 95:67 ( 24:4, 29:19, 16:23, 21:26).

Nova bruka fudbalera
Novi Pazar - Fudbaleri Novog Pazara nastavili su sa brukanjem, u 19.

kolu Prve lige na Gradskom stadionu do`iveli su poni`enje od Radni~kog
1923 u vidu pet lakih komada 0:5 (0:1). Golove sa goste postigli su Petrovi}
u 36, M. Ili} u 59, Zdravkovi} u 72, Kova~evi} u 80. i Luki} u 89. minutu.

Novi poraz odbojka{a
Novi Pazar - Odbojka{i Novog Pazara nastavljaju sa porazima u Superli-

gi. U 10. kolu od njih je u Beogradu bolja bila Crvena zvezda 3:1 (25:20, 24:26,
25:19, 25:15). Lo{a vest za sastav Hamze Zatri} je {to ih je posle utakmice na-
pustio najbolji igra~ Marko Vuka{inovi}, koji }e na probi poku{ati da se izbori
za mesto u u~esniku Lige {ampiona, italijanskoj Peru|i.

Sjajni FAP i Jo{anica
Novi Pazar - Sjajnu utakmicu bez golova odigrali su Jo{anica i pri-

bojski FAP na Gradskom stadionu u okviru poslednjeg kola prvog dela pr-
venstva Srpske lige - Zapad. Doma}i igra~i propisno su se isproma{ivali,
ali imali su i nepremostivu prepreku u fenomenalnom golmanu gostiju
@arku Trifunovi}u.  VE
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Sead Gluhavi~anin, trener golmana FK Tutin

Ko ne zna da igra nogom ne mo`e biti golman

Ni}iforovi} napreduje iz utakmice
u utakmicu: Sead Gluhavi~anin
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Srednjo{kolci  uvek spremni da
pomognu - sa akcije u Domu kulture

Nova Varo{ - Tridesetak u~enika zavr{nih
razreda novovaro{ke Srednje {kole  pokazali
su pre nekoliko dana plemenitost na delu u~e-
{}em u nedavnoj akciji dobrovoljnog davala-
{tva krvi, koju je u Domu kulture organizova-
la lokalna organizacija Crvenog krsta i u`i~-
kog Zavoda za transfuziju. Zahvaljuju}i  hu-
manosti maturanata, koji se ve} po tradiciji
rado odazivaju ovakom tipu akcija, prikuplje-

no je desetak litara dragocene te~nosti. Prija-
vilo se 32 |aka, od kojih je njih 28 ispunilo
uslove da daju krv.              

- Ponosni smo na najstarije srednjo{kolce
jer su uvek spremni da i na ovaj na~in pomog-
nu sugra|anima u nevolji. Iako je broj matu-
rantskih odeljenja iz godine u godinu sve ma-
nji, broj davalaca krvi u ovoj kategoriji se ne
smanjuje, ka`e Milena Jojevi}, sekretarka OO

Crvenog krsta, i dodaje da su dragocenu te~-
nost ovog puta darivale i ~etiri devojke, kao i
par prosvetnih radnika.. Ovom poslednjom
akcijom, Novovaro{ani su se, ina~e, u~vrstili
na listi najplemenitijih i najuspe{nijih na po-
lju davala{tva u Okrugu, a i {ire. Crveni krst je
tokom ove godine organizovao {est akcija, to-
kom kojih je oko 500 davalaca prikupilo ~ak
200 litara krvi.  R. P. 

Akcija dobrovoljnog davanja krvi u Novoj Varo{i 

Krv dalo 28 maturanata

Godi{njica Pljevaljske bitke 
Pljevlja - U organizaciji Op{tine

Pljevlja i SUBNOR-a Crne Gore, a u sa-
radnji sa Udru`enjem boraca NOR-a i
antifa{ista Pljevlja, u subotu  1. decem-
bra,  organizuje se proslava  77 godina
od Pljevaljske bitke i 75 godina od for-
miranja  divizije Garibaldi. Sve~anost
po~inje u 10 ~asova  kod Spomenika
na Stra`ici, gdje }e biti uprili~en prigo-
dan program.. U 11 ~asova u selu Mr-
zovi}i, bi}e polo`eni vijenci na spome-
nik divizije Garibaldi, a za podne je u
Domu kulture planirana  sve~ana aka-
demija povodom ova dva zna~ajna ju-
bileja. O~ekuje se veliki broj gostiju iz
drugih gradova Crne Gore i regiona,
kao i zvani~nici Vojske Crne Gore i
ambasade Italije. 

Pljevaljska bitka je vo|ena od 30.
novembra do 2. decembra 1941. San-

d`a~ki odred NOP poku{ao je da oslo-
bodi grad od italijanskih okupatora. U
borbama je ubijeno i ranjeno 252 itali-
janskih vojnika, a zarobljena su 84 voj-
nika i ~etiri oficira. Crnogorski NOP
odred je imao 218 mrtvih i 269 ranje-
nih boraca. Partizani su se u zoru 2. de-
cembra povukli iz Pljevalja. Bitku je
obilje`io i sporazum ~etni~kih jedinica
iz isto~ne Bosne i italijanskih okupaci-
onih snaga, kojim je omogu}eno njiho-
vo povla~enje iz Pljevalja preko terito-
rija koje su kontrolisali ~etnici. U Plje-
vljima je 2. decembra 1943. formirana
partizanska jedinica „Garibaldi“ od ita-
lijanskih vojnika i oficira koji su pre{li
na stranu partizana. ̂ inilo je 5000 voj-
nika raspore|enih u ~etiri brigade, pod
operativnu komandu {taba Drugog
udarnog korpusa NOVJ.  C. D. 

Plav - Gra|ani Plava, u nedelju su
protestovali zbog devastacije {ume,
o{te}enja puta i fudbalskog stadiona u
mjestu Ski}. Poznato izleti{te Plavljana
uni{tio je koncesionar {ume, a aktivisti
NVO „Sa~uvajmo rijeku Komara~u i
sve rijeke u Crnoj Gori“, bili su uz gra-
|ane Plava. Mje{tani su pozvali i ko-
munalnu policiju, koja je obi{la teren,

napravila zapisnik i  koja }e donijet  za-
klju~ke sa kojim }e upoznati i mje{tane
ovog kraja. Mje{tanima se pridru`io i
predsjednik Op{tine Plav Mirsad Bar-
jaktarevi}, koji je kazao da }e slu`be
Op{tine Plav, odmah reagovati i uradi-
ti sve da se za{titi ovo podru~je. Tako|e
je kazao, da }e sve uraditi da se sve vra-
ti u prvobitno stanje. S. D. 

Gradnja puta Plav-Gusinje
Plav - Predsjednik Op{tine Plav Mirsad Bajraktarevi}, potpredsjednik Nihad

Canovi} i direktor Rusmir Bajraktarevi} obi{li su nedavno radove na putu Plav
- Vojno selo - Gusinje. Izgradnja prve faze ove saobra}ajnice doprinije}e boljem,
kvalitetnijem i sigurnijem saobra}aju u ovom dijelu op{tine, konstatovano je pri-
likom obilaska novootvorenog gradili{ta u Vojnom selu. U okviru prve faze
predvi|ena je izgradnja 1,1 km puta, sa dvije kolovozne trake, dvostranim tro-
toarima i javnom rasvetom. C. D.  

Protest gra|ana Plava

Protiv uni{tenja Ski}a


